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Aanleiding: 

 

Exotische diersoorten als Amerikaanse rivierkreeften en marmerkreeften maken een snelle 

opmars in Nederland. Het bestrijden van invasieve exoten is haast niet meer mogelijk. Het 

enige dat rest is beheersen. Naar verwachting zitten er vandaag de dag honderden tot 

duizenden Rode Amerikaanse rivierkreeften en marmerkreeften in de wateren van de ge-

meente Wijchen. Dit is een vorm van biodiversiteit die we niet wenselijk achten, omdat 

het de biodiversiteit juist aantast. De kreeftsoorten hebben geen natuurlijke vijanden en 

de populatie neemt daardoor extreem toe. Beheersen is mogelijk, het probleem volledig 

oplossen niet. 

 

Zowel natuurorganisaties als sportvissers maken zich zorgen over de ontwikkeling van 

deze exoten. Alhoewel de belangen verschillend zijn. Natuurorganisaties zouden de popu-

laties op verschillende plaatsen willen beheersen op locaties waar unieke flora en fauna 

dreigen te verdwijnen (bijv. Hatertse Vennen en een tweetal poelen in Wijchen met de 

laatste kamsalamanders). Sportvissers maken zich ook zorgen over de ontwikkeling van 

flora en fauna maar ook voor de sportvisserij an sich. 

 

In gemeentes als Ede zijn projecten gestart op hun water om de Rode Amerikaanse rivier-

kreeft te beheersen door minimaal 80% weg te vangen. Een samenwerking tussen ge-

meente en waterschap.  

Wij zouden het toejuichen wanneer de gemeente samen met terreinbeheerders (Staats-

bosbeheer en Landgoed Heerlijkheid Leur), natuurorganisaties en sportvisserij verenigin-

gen de kreeften gaat bestrijden om onze unieke flora en fauna te beschermen.  

 

Zie ook: 

 

 https://nos.nl/artikel/2377658-invasie-marmerkreeften-in-gelderse-vennen-slecht-

nieuws-voor-beschermde-pad 

 https://www.gelderlander.nl/ede/duizenden-rivierkreeften-uit-stadsvijver-gevist-

voor-enkele-reis-restaurant-je-kunt-er-bijna-prijsvissen~aa4fb8ff/ 

 https://www.stad-en-groen.nl/upload/artikelen/sg717sterkenatuurbestewapen.pdf 

 

 

Zie ook:  

 

- Visionair nr. 58, december 2020 

- Afkreeften in openwatersystemen; onderzoek naar de beheersvisserij van invasieve 

rivierkreeften in Dordtse wateren; Ivo Roessink en Fabrice Ottburg; Wageningen 

University & Research 
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Vragen: 

 

1. Is het college bekend met dit probleem en is er al eens onderzoek naar gedaan? Zo 

ja, wat heeft dit opgeleverd? Zijn er regionaal/provinciaal initiatieven om de krachten 

op dit vlak te bundelen? 

 

2. Is het college bereid om met waterschap, terreinbeheerders, natuurorganisaties en 

sportvisserij verenigingen in overleg te gaan over de gewenste aanpak in Wijchen? 

  

 

Namens de fractie van PvdA, 

 

Peter Gatzen 


